

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

**INTERNATIONAL LEGAL ASPECTS OF COUNTERING
TRANSNATIONAL ORGANIZED CRIME**

Chen Mengmeng

Scientific supervisor:
V.V. Merkushin, PhD,
Associate Professor

Minsk, 2025

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis : 65 p, 50sources.

2. Keywords: TRANSNATIONAL CRIME, ORGANIZED CRIME, TRANSNATIONAL ORGANIZED CRIME, THE PALERMO CONVENTION, THE UNITED NATIONS CONVENTION AGAINST TRANSNATIONAL ORGANIZED CRIME.

3. The content of the work

The purpose of the research: To conduct a comprehensive comparative legal analysis of the legal norms related to transnational organized crime in international law, propose a scientific definition, characteristics, and trend analysis, explore measures to combat transnational organized crime and the challenges faced, and put forward theoretical and practical operational suggestions to promote the legal application of international conventions in different regions, strengthen international and inter-regional judicial cooperation, and contribute to the prevention and combat of transnational organized crime.

The object of the study is the legal norms related to legislation and law enforcement of transnational organized crime at the global and regional levels.

Research methods are literature review, comparative legal research, case study method, and interdisciplinary research method.

Research Results and Novelty: The research findings involve an analysis of the legislative norms and law enforcement activities involved in combating transnational organized crime at the international law level. The study discusses and defines the concept, characteristics, and development trends of transnational organized crime, identifies the main types of transnational organized crime, and explores the measures and challenges faced in combating such crimes at the global and regional levels. It conducts a systematic analysis at both the theoretical and practical levels and proposes theoretical principles that should be followed in punishing transnational organized crime, as well as feasible strategies for coping in the actual law enforcement process.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: Страница 65, 50 источника.

2. Ключевые слова: ТРАНСНАЦИОНАЛЬНАЯ ПРЕСТУПНОСТЬ, ОРГАНИЗОВАННАЯ ПРЕСТУПНОСТЬ, ТРАНСНАЦИОНАЛЬНАЯ ОРГАНИЗОВАННАЯ ПРЕСТУПНОСТЬ, ПАЛЕРМСКАЯ КОНВЕНЦИЯ, КОНВЕНЦИЯ ОРГАНИЗАЦИИ ОБЪЕДИНЕННЫХ НАЦИЙ ПРОТИВ ТРАНСНАЦИОНАЛЬНОЙ ОРГАНИЗОВАННОЙ ПРЕСТУПНОСТИ.

3. Содержание работы

Цель исследования: Провести всесторонний сравнительно-правовой анализ правовых норм, касающихся транснациональной организованной преступности в международном праве, предложить научное определение, характеристики и анализ тенденций, изучить меры по борьбе с транснациональной организованной преступностью и стоящие перед ней вызовы, а также выдвинуть теоретические и практические оперативные предложения для содействия применению международных конвенций в различных регионах, укрепления международного и межрегионального судебного сотрудничества и внесения вклада в предотвращение и борьбу с транснациональной организованной преступностью.

Объектом исследования являются правовые нормы, касающиеся законодательства и правоприменения в отношении транснациональной организованной преступности на глобальном и региональном уровнях.

Методы исследования: обзор литературы, сравнительно-правовые исследования, метод case-study, междисциплинарный метод исследования.

Результаты и новизна исследования: Результаты исследования представляют собой анализ на уровне международного права нормативно-правовых актов и правоприменительной деятельности, связанных с борьбой против транснациональной организованной преступности. Обсуждается и определяется понятие, характеристики и тенденции развития транснациональной организованной преступности, анализируются и выявляются основные виды транснациональной организованной преступности, исследуются меры борьбы с транснациональной организованной

преступностью на глобальном и региональном уровнях, а также вызовы, с которыми сталкиваются. Проводится систематический анализ как на теоретическом, так и на практическом уровнях, выдвигаются теоретические принципы, на которых должна основываться борьба с транснациональной организованной преступностью, и практически осуществимые стратегии реагирования в ходе правоприменительной деятельности.